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Cílem diplomové práce bylo zjistit názory učitelů tělesné výchovy na výuku atletiky na 

základních školách v Praze. Ke zjištění názorů si diplomantka vybrala dotazníkové šetření. 

Dotazníky distribuovala elektronicky. 

Teoretická část (30s) byl zpracována ze 47 zdrojů a diplomantka ji rozdělila do sedmi 

podkapitol. Některé kapitoly 1.1, 1.2, 1.3, souvisejí s tématem práce jen okrajově. 

Problematické se jeví stanovení výzkumných otázek a formulace otázek v dotazníku. Otázka 

zjišťující názor byla pouze jedna. Diplomantka se dotazovala, zda učitelé TV považují výuku 

atletiky za náročnou.  

Zpracování dotazníkového šetření provedla diplomantka důkladně. Dotazovaní učitelé tvořili 

heterogenní skupinu z hlediska věku, zjistila, ve kterých lokalitách se školy nalézají, zda 

vzdělávání na těchto školách je zaměřené na nějaké specifické cíle.  Dále zjistila, jaké 

pohybové aktivity jsou žákům kromě klasických hodin TV nabízeny, kolik žáků je v hodinách 

tělocviku, ve kterých měsících školního roku je atletika do TV zařazována, jak jsou žáci před 

hodinami s atletickým obsahem rozcvičováni, zda se školy účastní školních atletických 

soutěží. 

Za pozitivní lze považovat organizaci neformálního setkání 30 učitelů, na kterém se vzájemně 

seznamovali s vhodnými postupy při výuce atletiky. Zpracování kapitoly 3. 3. by si ovšem 

zasloužilo více systematičnosti. 

I přes výše uvedené nedostatky doporučuji práci k obhajobě. 

Hodnocení: 

 

Otázky pro odbornou rozpravu: 

1. Jaký rozdíl by měl být mezi výběrem atletického učiva na prvním a druhém stupni 

základní školy? 

2. Popište možné výhody a nevýhody koedukovaného vyučování TV na druhém stupni 

základní školy 

3. Jak zaměření cílů TV na střední škole ve ŠVP ovlivňuje výběr atletického učiva? 

 

V Praze dne 5. 9. 2017                                   PaedDr. Jitka Vindušková, CSc. 


